
Protokół Nr XV/16 

Sesji Rady Gminy Kołaki Kościelne 

odbytej w dniu 26 lipca 2016 r. 

 

Obrady Sesji rozpoczęto o godz. 10:00 a zakończono o godz. 10:40. Rada Gminy obradowała 

w budynku świetlicy wiejskiej w Kołakach Kościelnych. 

 

Ad. 1)   
Obrady XV Sesji Rady Gminy otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady – Pani Dorota 

Sobol, która przywitała radnych (lista obecności Zał. Nr 1), Sekretarza Gminy – Panią Danutę 

Niewińską, która zastępuje podczas nieobecności Pana Wójta, Skarbnika Gminy - Panią 

Gabrielę Mioduszewską, zaproszonych gości wg załączonej listy obecności (Zał. Nr 2), Panie 

i Panów sołtysów (lista obecności Zał. Nr 3). Mieszkańcy gminy nie uczestniczyli w sesji 

(Zał. Nr 4).  

Przewodnicząca Rady na podstawie listy obecności radnych stwierdziła prawomocność obrad, 

w sesji udział bierze 13 radnych, nieobecni radni – Kołakowski Michał Łukasz i Kulesza 

Anna. 

 

Ad. 2) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad XV sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad XV sesji Rady Gminy. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Przyjęcie protokołu obrad z XIV sesji Rady Gminy z dnia 21 czerwca 2016 r. 

5. Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

      a/  zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki 

Kościelne na lata 2016 – 2029, 

      b/  zmian w budżecie gminy na 2016 rok, 

  c/   regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kołaki Kościelne, 

  d/ terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, 

  e/ szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 

  f/ w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. 

        7.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

        8.  Wnioski i oświadczenia radnych. 

        9.  Sprawy różne. 

        10.  Zamknięcie obrad (Zał. Nr 5). 

Następnie zapytała, czy są uwagi dotyczące przedstawionego porządku obrad. 

Pani Danuta Niewińska – Zastępca Wójta poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów położonych w obrębie wsi Gosie Małe, Czachy – Kołaki i Zanie – 

Leśnica. 

Przewodnicząca Rady zaproponowała zmianę w pkt 6 lit. g). 

Innych uwag do porządku obrad nie wnoszono. 

 

 

 



Porządek obrad XV sesji Rady Gminy po zmianach: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad XV sesji Rady Gminy. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Przyjęcie protokołu obrad z XIV sesji Rady Gminy z dnia 21 czerwca 2016 r. 

5. Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

      a/  zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki 

Kościelne na lata 2016 – 2029, 

      b/  zmian w budżecie gminy na 2016 rok, 

  c/   regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kołaki Kościelne, 

  d/ terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, 

  e/ szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 

  f/ w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, 

           g/ przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów położonych w obrębie wsi Gosie Małe, Czachy – Kołaki i Zanie – 

Leśnica. 

        7.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

        8.  Wnioski i oświadczenia radnych. 

        9.  Sprawy różne. 

       10.  Zamknięcie obrad.  

Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie zmiany w porządku obrad poprzez głosowanie: 

- za – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że porządek obrad ze zmianami został przyjęty 

jednogłośnie (Zał. Nr 6). 

 

Ad. 3) 

W tym punkcie radni nie zgłaszali zapytań i interpelacji. 

 

Ad. 4) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady zapytała, czy są uwagi do protokołu z obrad z XIV 

sesji Rady Gminy z dnia 21 czerwca 2016 r.  

Radni nie zgłosili uwag, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie protokołu poprzez 

głosowanie: 

- za – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół z obrad z XIV sesji Rady Gminy z dnia 21 

czerwca 2016 r. został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 5)   
W tym punkcie Przewodnicząca Rady poprosiła Panią Danutę Niewińską – Zastępcę Wójta o 

przedstawienie informacji o pracy między sesjami.  

Poprzednia sesja miała miejsce 21 czerwca 2016 r. na której Wysoka Rada podjęła 

następujące uchwały w sprawie:  



1/ zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

gminy na rok 2015 rok, 

2/ absolutorium dla Wójta Gminy z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok 

3/ wsparcia finansowego organizacji uczestniczącej w programie grantowym „Działaj 

Lokalnie”, 

4/ zmian w budżecie gminy na 2016 rok, 

5/ zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2016 – 2029 

wraz z prognozą kwot długu i spłat zobowiązań na lata 2016 – 2029, 

6/ zmiany uchwały w sprawie podziału Gminy Kołaki Kościelne na okręgi wyborcze, 

ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu 

wyborczym, 

7/ zmiany siedzib obwodowych komisji wyborczych w Kołakach Kościelnych, 

8/ ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie Statutu Gminy Kołaki Kościelne, 

9/ przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Kołaki Kościelne na lata 2016 – 2022. 

Powyższe uchwały zostały przedłożone Wojewodzie Podlaskiemu, a dotyczące spraw 

finansowych przedłożono również Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Białymstoku. 

Uchwały wdrożono do realizacji.  

W okresie między sesjami Urząd Gminy realizował bieżące sprawy. Z ważniejszych rzeczy, 

które należy przekazać, to: 

1/ 20 czerwca zakończył się termin składania ofert do przetargu oddania w dzierżawę 

nieruchomości zabudowanych w miejscowości Kołaki Kościelne po byłym Ośrodku Zdrowia 

oraz w Zaniach – Leśnicy po byłej Szkole Podstawowej. Był to drugi przetarg dotyczący w/w 

nieruchomości, do którego nikt nie przystąpił, 

2/ została podpisana umowa na opracowanie dokumentacji technicznej, niezbędnej do 

złożenia wniosku o dofinansowanie na termomodernizację budynku Urzędu Gminy, 

3/ w dniu 21 lipca złożono do Wojewody Podlaskiego o powołanie komisji ds. szacowania 

strat w rolnictwie. Wnioski o szacowanie można składać do Urzędu Gminy do piątku 29 

lipca. Na dzień dzisiejszy zostały złożone trzy takie wnioski, 

4/ 21 lipca ogłoszono przetarg nieograniczony na roboty budowlane, polegające na 

zastępczym wykonaniu naprawy systemu odprowadzania ścieków oczyszczonych z PBOŚ, 

zlokalizowanych na terenie gminy Kołaki Kościelne,  

5/ sukcesywnie są składane dokumenty przez kolejnych właścicieli do Zakładu 

Energetycznego w celu podpisania umów dotyczących kolektorów fotowoltaicznych i 

równolegle podpisywane są umowy, które otrzymali właściciele pocztą od PGE Obrót oraz od 

PGE Dystrybucja. Pogotowie energetyczne zgodnie ze zleceniem od PGE Dystrybucja 

Białystok wymienia liczniki osobom, które mają już podpisane wszystkie umowy oraz firma 

OPTIMA uruchamia instalacje fotowoltaiczne na punktach, w których zainstalowano liczniki 

dwukierunkowe. Na dzień 21 lipca pracuje 7 instalacji fotowoltaicznych, 

6/ od wczoraj rozpoczął się wywóz osadów z przydomowych oczyszczalni, harmonogram 

został umieszczony na naszej stronie internetowej, 

7/ w wyniku rozstrzygniętego zapytania ofertowego dotyczącego zadania „Usuwanie 

wyrobów zawierających azbest” z terenu gminy Kołaki w 2016 r., dnia 23 czerwca została 

podpisana umowa z PGK Zambrów. Całość kosztów zadania wynosi 31.829 zł i jest to 

praktycznie 100% finansowane z WFOŚ, 20 zł dokłada tylko gmina, 

8/ po podjęciu na dzisiejszej sesji uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy, zostanie 

podpisana w tym tygodniu umowa na dofinansowanie budowy ulicy Kardynała S. 

Wyszyńskiego w Kołakach (Zał. Nr 7).  

 

 

 



Ad. 6a)  

W tym punkcie Pani Skarbnik omówiła zmiany w  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kołaki Kościelne na lata 2016 – 2029. Powiedziała, że zmiany WPF wiążą się z 

zaprojektowaniem i zmianą nawierzchni ulicy Kardynała S. Wyszyńskiego w miejscowości 

Kołaki Kościelne w wyniku pozytywnej opinii o wniosku złożonego do Urzędu 

Marszałkowskiego. W związku z tym, żeby podpisać umowę o dofinansowanie ze środków 

unijnych, musi być zmieniona WPF i to zadanie inwestycyjne musi być wprowadzone w 

postaci przedsięwzięć w latach 2017 i 2018. Cała wartość tej inwestycji wynosi 569.864,00 

zł., środki UE to 63,63% co daje 362.604 zł, środki własne tj. ok. 208 tys. Podpisanie umowy 

zaplanowane jest na czwartek i musimy podjąć uchwałę w sprawie zmiany WPF i te się 

przedsięwzięcia wprowadzić do WPF. Realizowane to będzie dwuetapowo, koszt w 2017 r. – 

to 31.602,00 zł, a w 2018 r. – 538.262,00 zł. 

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady prosiła o podjęcie uchwały poprzez 

głosowanie: 

- za – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie zmiany  Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2016 – 2029 została podjęta jednogłośnie (Zał. 

Nr 8). 

 

Ad. 6 b) 

W tym punkcie Pani Skarbnik omówiła zmiany w budżecie gminy. Powiedziała, że na 

poprzedniej sesji została podjęta uchwała o ogólnych dotacjach między Starostwem a naszą 

Gminą, miało to być 65 tys. dla Starostwa, a 30 Starostwo dla nas. Mieliśmy podpisane takie 

porozumienie. W związku z tym, że na dzień dzisiejszy Starostwo nie zakwalifikowało się, 

nie ma pozytywnego wniosku o dofinansowanie ze środków unijnych, a w porozumieniu był 

taki zapis, że jeżeli oni dostaną środki zewnętrzne, wtedy zostanie podpisana umowa. Na 

dzień dzisiejszy takich środków nie ma, więc nie ma podpisanej umowy. I ta zmiana dotyczy 

tylko wycofania tych dotacji, które były ujęte w poprzedniej zmianie budżetowej, czyli 65 tys. 

dotacji dla Starostwa Powiatowego a 30 oni dla nas. W momencie, kiedy Starosto otrzyma te 

środki, bo są na 106 miejscu, także jeszcze może dojdzie do pozytywnego rozpatrzenia tych 

wniosków, wtedy wrócimy z powrotem do tej zmiany, ale na dzień dzisiejszy nie chce 

blokować środków w budżecie. 

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady prosiła o podjęcie uchwały w sprawie 

zmian w budżecie gminy poprzez głosowanie: 

- za – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy została 

podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 9). 

 

Ad. 6 c)  
W tym punkcie Pan Jarosław Zalewski – inspektor w Urzędzie Gminy przedstawił i omówił 

uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kołaki 

Kościelne. Powiedziała, że dotychczas podjęte regulaminy tracą moc z końcem lipca i na 

podstawie zmienionej ustawy o utrzymaniu porządku czystości w gminach należy przyjąć 



nowe regulaminy. Regulamin ten pozostaje bez zmian, został pozytywnie zaopiniowany przez 

SANEPID w Zambrowie. 

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję i zapytała, czy można go przypomnieć 

gdzieś na stronie internetowej. 

Pan Jarosław Zalewski – regulamin i wszystkie uchwały, które zostały podjęte w związku z 

reformą odpadową są na stronie BIP w zakładce „Gospodarowanie odpadami komunalnymi 

na terenie Gminy”. 

Przewodnicząca Rady – i te dalsze uchwały też będą na stronie internetowej? 

Pan Jarosław Zalewski – jest. 

Przewodnicząca Rady – bo tam nie jest tak łatwo znaleźć na BIP, a może zróbmy to na naszej 

stronie, żeby mieszkańcy gminy mogli to łatwiej odnaleźć? 

Pan Jarosław Zalewski – dobrze, zwrócę się do naszego informatyka, żeby zamieścił. 

Radni nie podjęli dalszej dyskusji, więc Przewodnicząca Rady prosiła o podjęcie uchwały w 

sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kołaki Kościelne 

poprzez głosowanie: 

- za – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Kołaki Kościelne została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 10). 

 

Ad. 6 d) 

W tym punkcie Pan Jarosław Zalewski – inspektor w Urzędzie Gminy przedstawił i omówił 

uchwałę w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. Także ta uchwała musi być podjęta na nowo wskutek upływu 

terminu określonego w ustawie. Dodatkowo należało podać, czy opłatę uiszcza się z dołu, czy 

z góry. Na Komisji postanowiliśmy wykreślić słowo z góry, gdyż dokładnie ono nie opisuje 

tego, że jest ta opłata z góry w 100%, ponieważ styczeń i luty jest z dołu, a marzec jest z góry. 

Więc wykreślamy słowo z góry, pozostawiamy bez tego słowa. 

Przewodnicząca Rady – przypomnę, że opłaty są za I kwartał do 15 marca, II do 15 czerwca, 

III do 15 września i IV do 15 grudnia danego roku. 

Przewodnicząca Rady zapytała, czy są jeszcze pytania. 

Radni nie podjęli dalszej dyskusji, więc Przewodnicząca Rady prosiła o podjęcie uchwały w 

sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi poprzez głosowanie: 

- za – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie terminu, częstotliwości i trybu 

uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi została podjęta jednogłośnie 

(Zał. Nr 11). 

 

Ad. 6 e) 

W tym punkcie uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 

tych odpadów przedstawił Pan Jarosław Zalewski – inspektor w Urzędzie Gminy. Uchwałę 

należało także podjąć na skutek upływu terminu jej obowiązywania. W uchwale należało 

dookreślić rodzaj i ilość odbieranych odpadów komunalnych, częstotliwość odbierania 

odpadów komunalnych, sposób świadczenia usług przez punkty selektywnego zbierania 

odpadów komunalnych, tryb i sposób zgłaszania przez właścicieli nieruchomości przypadków 



niewłaściwego świadczenia usług przez przedsiębiorcę odbierającego odpady komunalne od 

właścicieli nieruchomości lub przez prowadzącego punkt selektywnej zbiórki odpadów 

komunalnych. To zostało zrobione w przedstawionym projekcie. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady prosiła o podjęcie uchwały w sprawie 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów poprzez 

głosowanie: 

- za – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w  sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 12). 

 

Ad. 6 f) 

W tym punkcie uchwałę w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości przedstawił Pan Jarosław 

Zalewski – inspektor w Urzędzie Gminy. Uchwałę należało podjąć na nowo wskutek upływu 

terminu określonego w w/w ustawie, zmienia o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. 

Należało także podać warunki i tryb składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 

elektronicznej, co zostało uwzględnione w paragrafie 3 projektu tej uchwały. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady prosiła o podjęcie uchwały w sprawie 

wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 

przez właścicieli nieruchomości poprzez głosowanie: 

- za – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w  sprawie wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 13). 

 

Ad. 6 g) 

W tym punkcie Pani Danuta Niewińska – Zastępca Wójta przedstawiła projekt uchwały w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenów położonych w obrębie wsi Gosie Małe, Czachy – Kołaki i Zanie – Leśnica wraz z 

uzasadnieniem – analizą dotyczącą przystąpienia do sporządzenia planu. 

 Powiedziała, że decyzja o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w obrębie wsi Gosie Małe, Czachy-

Kołaki i Zanie - Leśnica została zainicjowana wnioskiem Wójta Gminy Kołaki Kościelne.  

Przedmiotowe tereny usytuowane są przy skrzyżowaniu drogi ekspresowej Nr S8 Warszawa – 

Białystok i drogi powiatowej Nr 1938B Wygoda – Modzele Wypychy – Zanie, w odległości 

około 10 km od Zambrowa, 30 km od Łomży, 55 km od Białegostoku i stanowią bardzo 

atrakcyjne pod względem lokalizacyjnym miejsce dla inwestycji. 

Zgodnie z ewidencją w granicach opracowania planu miejscowego znajdują się grunty orne 

klas RIVa, RIVb, RV i RVI, użytki zielone klas ŁIV, ŁV, PsIV, PsV, małe kompleksy leśne 

oraz drogi gminne, droga powiatowa, pas drogowy S8 z węzłem komunikacyjnym i stacją 

paliw. 



Przez analizowane tereny wzdłuż drogi ekspresowej i powiatowej przebiegają napowietrzne 

dwie linie elektroenergetyczne 15 kV krzyżujące się w okolicach stacji paliw. 

Tereny inwestycyjne położone są poza obszarami prawnej ochrony przyrody oraz poza 

korytarzami migracyjnymi. 

Opracowanie planu miejscowego pozwoli na pozyskanie terenów pod inwestycje, a to z kolei 

przyczyni się do stworzenia nowych miejsc pracy poza rolnictwem, przyniesie Gminie 

dodatkowe dochody z tytułu podatku od działalności gospodarczej. 

Koszty sporządzenia projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego oraz 

innych niezbędnych opracowań, w tym: opracowania ekofizjograficznego, prognozy 

oddziaływania na środowisko, prognozy skutków finansowych oraz wniosku o wyrażenie 

zgody na wyłączenie gruntów rolnych z użytkowania zostaną pokryte ze środków własnych 

Gminy. 

Po przeprowadzeniu analizy dotyczącej uwarunkowań stanu istniejącego, uwarunkowań 

środowiskowych, obowiązujących przepisów ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym należy stwierdzić, że przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego jest w pełni uzasadnione. 

Nadmieniała też, że obecnie opracowywane jest studium uwarunkowań i 

zagospodarowania przestrzennego, bo taką Wysoka Rada podjęła uchwałę i jeżeli Wysoka 

Rada podejmie ten projekt uchwały, to będzie na bieżąco wprowadzone zmiany do studium. 

Następnie poprosiła o pytania. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady prosiła o podjęcie uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów 

położonych w obrębie wsi Gosie Małe, Czachy – Kołaki i Zanie – Leśnica poprzez 

głosowanie: 

- za – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w  sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w obrębie wsi 

Gosie Małe, Czachy – Kołaki i Zanie – Leśnica została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 14). 

 

Ad. 7) 

W związku z tym, że nie było zapytań i interpelacji, nie było też odpowiedzi. 

 

Ad. 8) 

W tym punkcie radni nie składali wniosków i oświadczeń.  

 

Ad. 9) 

W sprawach różnych głos zabrał  doradca Wójta Pan Karol Nieciecki. Przedstawił projekt, 

który realizuje na wniosek Wójta, dotyczący współpracy Gminy Kołaki Kościelne z 

Politechniką Białostocką. Ten dokument liczy dwie strony, który doradca Wójta odczytał, a 

później będzie można zadawać pytania a ewentualnie zostanie rozszerzone w omówieniu. 

Doradca Wójta odczytała treść listu intencyjnego o współpracy (Zał. Nr 15). 

Następnie doradca Wójta zwrócił uwagę na to, że nasz region, jak w tym liście jest 

zaznaczone, jest regionem wysoce rozwiniętym w branży mleczarskiej, zarówno Państwo 

rolnicy jak i Spółdzielnie Mleczarskie, które tutaj dookoła nas działają, jesteście wysoko 

zaangażowani w tym, co robicie. Zakładając taki ośrodek badawczy, będziemy mieli tyko 

same korzyści. Otóż rola naszej Gminy polega na tym, że my będziemy koordynatorem, 

będziemy się starali połączyć Politechnikę z mleczarniami, które będą współpracować. Chcę 



Państwu powiedzieć, że jak rektor usłyszał tę naszą propozycję po raz pierwszy, a nie 

wiedział, po co my przyjeżdżamy, to był bardzo mile zaskoczony. Dlaczego, otóż w UE jest 

aż 800 mld euro do wzięcia na tzw. inteligentne projekty. Polska do tej pory nie wzięła 

jeszcze z tego 1%. To są bardzo duże możliwości, to są inteligentne projekty, projekty 

współpracy firmy z uczelnią, ośrodkiem badawczym. Dlatego chcemy stworzyć właśnie coś, 

co będzie przypominało uczelnię, będzie może filią, oddziałem uczelni,  będzie służyło 

naszym potrzebom. Chcę Państwu powiedzieć, że dzisiaj wielu z Was na pewno podchodzi do 

tego bardzo sceptycznie, wcale się nie dziwię. W 2002 roku w miejscowości Hajnówka, gdzie 

mieszkam, tak samo podchodzono, gdy tworzono Zamiejscowy Oddział Leśny. W tej chwili 

mamy 600 absolwentów, mamy podpisaną współpracę z wieloma uczelniami za granicą m.in. 

w Missisipi, w  Mińsku na Białorusi. Szkolimy także studentów z zagranicy z Białorusi, bo 

chętnie do nas przyjeżdżają, bo tu uzyskują dyplom Unii Europejskiej i on jest ważny na całą 

Unię, a kończąc u siebie mają go tylko u siebie. I tutaj możemy się spodziewać, że z czasem 

będzie tego typu współpraca. Ponadto w mleczarstwie potrzebne są kadry, wykwalifikowani 

inżynierowie, którzy będą zarówno pracować w tych zakładach mleczarskich jak i na 

potrzeby własne. Wszystko idzie do przodu, wszystko się rozwija, wiem, że Państwo 

będziecie tym z czasem zainteresowani, jak już nie teraz jesteście tym zainteresowani. 

Dlatego mam tylko taką jedną prośbę po wysłuchaniu tej mojej wypowiedzi, pytajcie, jeśli 

macie wątpliwości, ale jednocześnie dajcie nam troszeczkę jeszcze czasu. Są wakacje, a to 

jest projekt z jednostką naukową, więc ciężko jest z nimi teraz cokolwiek  osiągnąć, bo są na 

urlopach. Uwierzcie mi, że to niedługo ruszy jak z kopyta. Mamy poumawiane już rozmowy z 

prezesami mleczarni, będziemy się spotykać i będziemy tworzyć ten ośrodek z 

wykorzystaniem naszych obiektów, a mianowicie po szkole podstawowej w Zaniach i byłym 

ośrodku w Kołakach. Szkoła będzie służyć jako ośrodek dydaktyczny, a jeśli pójdzie 

wszystko zgodnie z naszymi planami, to po ośrodku zdrowia byłby ośrodek badawczy, 

laboratorium badawcze. Oczywiście z tego będziemy mieli pieniążki, my chcemy mieć z tego 

pieniążki i po to, to tworzymy. Dlaczego to nie jest umowa, tylko list intencyjny. Dlatego, 

żebyśmy nie weszli w coś od razu w ciemno, jeśli będą warunki korzystne dla naszej strony, 

jako trzeciej, czyli stworzymy wtedy tzw. klaster i j.s.t., czyli nasz samorząd będzie mógł z 

tym współpracować i będzie miła większe korzyści ze współpracy w ramach tego ośrodka. 

Być może przystąpimy do tego, ale być może, że nasza rola skończy się tylko na tym, że 

skoordynujemy to wszystko, zacznie to działać, dopilnujemy, bo to my będziemy dyktować 

warunki na naszym terenie, aby warunki dla nas były korzystne wynajęcia tych obiektów, 

które mamy i będziemy się tylko temu przyglądać. Będą też nowe miejsca pracy, to jest też 

bardzo ważne. Jeśli chodzi o ten punkt, to tyle. Oczekuję na Państwa pytania.  

Jak już jestem przy głosie, to poruszę jeszcze jedno zagadnienie – 18 sierpnia o godz. 10:00 w 

Sali konferencyjnej Urzędu Gminy organizuję spotkanie z prezesem z jednej z firm 

zielarskich, zajmującej się skupem i przetwórstwem ziół. Jest to coraz bardziej intratny 

interes, coraz więcej ludzi się tym zajmuje na terenach, z których pochodzę. Chcę to przenieść 

tutaj. Firma, która tu przyjedzie wytłumaczy nam, na czym biznes polega, zadeklaruje chęć 

skupu tego, co byście Państwo tu uprawiali, lub podejmie z wami jakąś współpracę. Nie 

jestem specjalistą w tej dziedzinie, wiem, że dookoła miasta w którym mieszkam, gdzie 

ludzie się tym trudnią, jest zarejestrowanych ponad 500 zbieraczy w firmie, w której pracuje 

60 osób, w tym około 50 to są stali, którzy prowadzą uprawę ziół. Więcej to na tym zebraniu, 

jak się spotkamy. Państwo radni i sołtysi powiadomcie mieszkańców, będę do was dzwonił, 

damy ogłoszenie na internecie i tablicach. Im więcej Państwa przyjdzie, tym lepiej. Takie 

spotkania możemy powtarzać, bo tam są dwie takie firmy działające prężnie, więc i z jedną i z 

drugą. Im więcej tych podmiotów by z nami współpracowało, tym lepiej. Jeżeli byście 

Państwo pozytywnie na to zareagowali, niektórzy pamiętacie mnie z kampanii wyborczej 

Wójta, ale mówiłem o grupach producenckich, jest to coś, czym się kiedyś bardzo mocno 



interesowałem. Takie grupy producenckie mogły by wystąpić o pieniążki z UE, kupić 

suszarnię i wtedy zarabiać podwójnie, ze swojej uprawy i ze skupu ziół od poszczególnych 

mieszkańców, bo wszystkich nie będzie stać na suszarnię. Taka grupa może coś takiego 

skomponować. Pomyślcie Państwo o tym, póki ktoś inny tego nie wykorzysta. 

Na tym doradca Wójta zakończył i podziękował. 

Następnie głos zabrał sołtys wsi Krusze – Łubnice Maliszewski Wojciech poprosił o zajecie 

się drogą do Czach od Kołak, bo to aż wstyd, żeby takie zarośnięte rowy były. Ludzie 

przyjeżdżają z Polski i pytają, czy Wójt jest w tej gminie? 

Pani Danuta Niewińska odpowiedziała, że to jest droga powiatowa, i dopiero był przetarg 

rozstrzygnięty i dopiero te koszenia rozpoczynają się, a w tamtym tygodniu dopiero była 

umowa podpisana. 

Sołtys wsi Łętowo Dąb Jan Konopka też zwrócił uwagę na drogę do Kołak od strony Łętowa. 

Sołtys wsi Czosaki Dąb Dariusz Kuleszczyk – odnośnie oczyszczalni ścieków, czy serwis 

będzie przyjeżdżał do wysokich, bo miał przyjeżdżać, a jeszcze nie ma, czy tylko do 

wybranych? 

Pani Danuta Niewińska – z tego co wiem, to trzeba było się zgłaszać pod numer telefonu albo 

ewentualnie do Pana Pęskiego Krzysztofa. Nie będę wprowadzała w błąd, proszę do Pana 

Krzysztofa się zapytać. 

Na tym zakończono dyskusję w sprawach różnych. 

 

Ad. 10) 

Przewodnicząca Rady podziękowała i zamknęła obrady XV sesji Rady Gminy. 

 

 

         Protokolant                                                            Przewodnicząca Rady Gminy 

 

       Hanna Dąbrowska                                                       Dorota Barbara Sobol 
 


